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Protokół Nr 10/20 

z posiedzenia 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

w dniu 14 maja 2020 r. 

Ad 1. 

Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia posiedzenia (godz. 16.00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania członków 

komisji dokonał przewodniczący komisji Michał Nowak. Przewodniczący stwierdził, że 

zostało osiągnięte kworum oraz, że obrady Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta 

Kędzierzyn-Koźle są prawomocne. W chwili rozpoczęcia obrad uczestniczyło 4 radnych , radna 

Katarzyna Dysarz dołączyła w trakcie komisji. Obecność członków komisji: radni potwierdzili 

obecność poprzez potwierdzenie kworum za pomocą systemu eSesja, w posiedzeniu 

uczestniczyło 5 członków komisji. Obrady rozpoczęto 14 maja 2020 o godz. 16:00, a 

zakończono o godz. 16:39 tego samego dnia. Obrady odbywały się za pomocą za 

pośrednictwem systemu wideokonferencyjnego Microsoft Teams oraz systemu eSesja. 

Komisja była przeprowadzona w trybie określonym w art. 15zzx ustawy z dnia 2 marca 2020 

r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i 

zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji 

kryzysowych (Dz.U. z  2020r. poz. 374, z późn. zm.), za pośrednictwem systemu 

wideokonferencyjnego Microsoft Teams.  

Obecni: 

1. Katarzyna Dysarz 

2. Małgorzata Lipczyńska 

3. Michał Nowak 

4. Ewa Odulińska 

5. Fabian Pszon 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Zbigniew Romanowicz – sekretarz miasta; 

2. Joanna Hariasz – Skarbnik Miasta 

3. Joanna Mazurkiewicz  – radca Prawny;  

 

Ad 2.  

 Przyjęcie porządku obrad 

 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
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3. Przyjęcie protokołu nr 9/20 z dnia 23 kwietnia 2020 r. 

 

4. Rozpatrzenie skargi złożonej na działania Prezydenta Miasta, obejmującej procedury:  

1) wynajmu lokali mieszkalnych; 

         2) świadczeń z zakresu pomocy społecznej. 

 

5. Rozpatrzenie wniosku firmy TAURON Dystrybucja S.A. o podjęcie uchwały w sprawie 

zwolnienia z podatku od nieruchomości w celu wsparcia przedsiębiorców w związku  

z trwającą epidemią COVID-19. 

 

6. Rozpatrzenie wniosku firmy MARMA Polskie Folie Sp. z o.o. o zwolnienie (umorzenie)  

z podatku od nieruchomości za miesiące od kwietnia do grudnia 2020 r.  

 

7. Rozpatrzenie petycji w przedmiocie przyjęcia przez Radę Miasta uchwały  

w sprawie ochrony zdrowia mieszkańców przed elektroskażeniem. 

 

8. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

 

9. Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący komisji Michał Nowak odczytał proponowany porządek obrad, poinformował, 

że członkowie nie zgłosili spraw dodatkowych. Przeszedł do realizacji proponowanego 

porządku obrad. 

 

Ad 3.  

Przyjęcie protokołu nr 9/20 z dnia 23 kwietnia 2020 r. 

 

Przewodniczący komisji Michał Nowak poinformował, że protokół został wysłany wszystkim 

członkom komisji na pocztę elektroniczną oraz został zamieszczony na portalu eSesja.pl. 

Poinformował, że radni nie zgłosili uwag do protokołu, przewodniczący komisji Michał 

Nowak poddał pod głosowanie protokół nr 9/20 z dnia 23 kwietnia 2020 r. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu nr 9/20 z dnia 23 kwietnia 2020 r..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Małgorzata Lipczyńska, Michał Nowak, Ewa Odulińska, Fabian Pszon 

NIEOBECNI (1) 

Katarzyna Dysarz 

 

 

 



3 
 

Ad 4.  

Rozpatrzenie skargi złożonej na działania Prezydenta Miasta, obejmującej procedury:  

1) wynajmu lokali mieszkalnych;  

2) świadczeń z zakresu pomocy społecznej 

(skarga oraz dokumenty sprawy stanowią załącznik do nin. protokołu)  

Przewodniczący komisji Michał Nowak otworzył dyskusję w sprawie. 

Radny Fabian Pszon poinformował, że należy zastanowić się nad formą i systemem 

przyznawania mieszkań oraz przyznawania punktów, być może powinny być przyznawane 

inaczej. 

Radna Ewa Odulińska wyjaśniła, że przyznawanie mieszkań socjalnych dokonuje się na innych 

zasadach niż przyznawanie mieszkań na czas nieoznaczony. Wiele osób korzysta z prawa 

pierwszeństwa. Wielu najemców mimo, że koszty są niskie, nie dokonują opłat, należy ich 

podać do sądu ponosząc koszty sądowe lecz ponownie  znajdują się z powrotem na liście. 

Kolejno przydziela im się te same mieszkania przez podpisanie umowy, aby nie ponosić 

kosztów remontu.  

Przewodniczący komisji Michał Nowak wyjaśnił, że komisja jest zobowiązana do badania 

analizy czy przepisy prawa są realizowane, lecz skarżący nie podnosi tych uwag, skarżący nie 

wniósł konkretnego zarzutu, a co gorsze sam poinformował, że dobrowolnie zrezygnował z 

uczestnictwa w tym programie i utracił prawo do pierwszeństwa. Trudno winnic urząd za 

działania skarżącego. Zgadza się ze stanowiskiem urzędu, że skarga jest niezasadna.  

 

Przewodniczący komisji Michał Nowak poddał pod głosowanie przyjęcie stanowiska 

o bezzasadności skargi, zgodnie ze stanowiskiem przedstawionym przez Prezydent Miasta 

Kędzierzyn-Koźle. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie skargi złożonej na działania Prezydenta Miasta, obejmującej procedury: 1) 

wynajmu lokali mieszkalnych; 2) świadczeń z zakresu pomocy społecznej, zgodnie ze 

stanowiskiem przedłożonym przez Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle. .  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Małgorzata Lipczyńska, Michał Nowak, Ewa Odulińska, Fabian Pszon 

NIEOBECNI (1) 

Katarzyna Dysarz 

 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji jednogłośnie (4 głosy ,,za”) zarekomendowała Radzie 

Miasta przyjęcie stanowiska uznającego ww. skargę za bezzasadną, zgodnie ze stanowiskiem 

przedstawionym przez Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle. 
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Przewodniczący komisji zwrócił się o udzielenie pomocy przez Prezydenta Miasta  

w przygotowaniu projektu uchwały.  

 

 

Ad 5.  

Rozpatrzenie wniosku firmy TAURON Dystrybucja S.A. o podjęcie uchwały w sprawie 

zwolnienia z podatku od nieruchomości w celu wsparcia przedsiębiorców w związku z 

trwającą epidemią COVID-19  (wniosek oraz dokumenty sprawy stanowią załącznik do nin. 

protokołu).  

Przewodniczący komisji Michał Nowak wyjaśnił, że na poprzedniej sesji wskazano warunki i 

możliwości skorzystania z wyłączenia lub odroczenia z podatku od nieruchomości dla 

przedsiębiorców zgodnie z uchwałą podatkową. Natomiast w tym przypadku firma wnioskuje 

o zwolnienie z tytułu COVID-19. Poprosił o wyjaśnienia Skarbnik Miasta czy sytuacja 

budżetowa gminy pozwala na wyłączenia  całej kategorii przedsiębiorców od  

Joanna Hariasz Skarbnik Miasta wyjaśniła, że ustawa COVID wprowadziła możliwość 

skorzystania z umorzenia podatku dla przedsiębiorców. Brano pod uwagę wnioski 

przedsiębiorców których przedsiębiorstwa zostały zamknięte np. restauracje.. .  Z Prezydent 

Miasta uznano, że obowiązującej do tej pory przepisy Ordynacji Podatkowej w zupełności 

wystarczą i niej jest to problem dla przedsiębiorcy, aby złożyć wniosek, który jest 

indywidualnie rozpatrywany. Stanowisko urzędu jest, aby tej uchwały nie wprowadzać.  

Sekretarz Miasta Zbigniew Romanowicz wyjaśnił, że dotyczy całej kategorii przedsiębiorców, 

i odnoszącym się do możliwości wprowadzenia określonych regulacji z art. 15p i 15q twz. 

Ustawy COVID przez wprowadzenie całych kategorii. W przygotowanym stanowisku 

Prezydent Miasta wskazano, że ww. uchwała dotyczy to całej kategorii przedsiębiorców, a nie 

indywidualnego badania potrzeb i możliwości. W przestawionym stanowisku Prezydent Miasta 

wskazuje drogę indywidualną rozpatrywania wniosków a nie wprowadzanie i zwalnianie  całej 

kategorii przedsiębiorców. A postępowania indywidulane się toczą.  

Przewodniczący komisji Michał Nowak podsumował, że do tej pory organ podatkowy, czyli 

Prezydenta Miasta miała takie możliwości, lecz ustawa COVID, dała organowi 

uchwałodawczemu również  możliwość zwalniania, ale czy rada czuje się kompetentna do 

podjęcia takiej decyzji. Rada powinna dbać o sytuację finansową gminy. Uważa, że 

zaproponowane stanowisko Prezydent Miasta jest trafne.  

Przewodniczący komisji Michał Nowak poddał pod głosowanie wniosek o nieuwzględnienie 

postulatu zawartego w ww. wniosku, zgodnie ze stanowiskiem przedstawionym przez 

Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle. 

 

Głosowano w sprawie:  

Rozpatrzenie wniosku firmy TAURON Dystrybucja S.A. o podjęcie uchwały w sprawie 

zwolnienia z podatku od nieruchomości w celu wsparcia przedsiębiorców w związku z trwającą 

epidemią COVID-19, zgodnie ze stanowiskiem przedłożonym przez Prezydent Miasta 

Kędzierzyn-Koźle.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Małgorzata Lipczyńska, Michał Nowak, Ewa Odulińska 

BRAK GŁOSU (1) 

Fabian Pszon 

NIEOBECNI (1) 

Katarzyna Dysarz 

 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji jednogłośnie (3 głosy ,,za”) zarekomendowała Radzie 

Miasta nieuwzględnienie postulatu zawartego w ww. wniosku, zgodnie ze stanowiskiem 

przedstawionym przez Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle.  

 

Przewodniczący komisji zwrócił się o udzielenie pomocy przez Prezydenta Miasta  

w przygotowaniu projektu uchwały.  

 

Ad 6.  

Rozpatrzenie wniosku firmy MARMA Polskie Folie Sp. z o.o. o zwolnienie (umorzenie)  

z podatku od nieruchomości za miesiące od kwietnia do grudnia 2020 r. (wniosek oraz 

dokumenty sprawy stanowią załącznik do nin. protokołu). 

Przewodniczący komisji Michał Nowak otworzył dyskusję, nikt nie zgłosił się do dyskusji, 

poddał pod głosowanie wniosek o nieuwzględnienie postulatu zawartego w ww. wniosku, 

zgodnie ze stanowiskiem przedstawionym przez Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie wniosku firmy MARMA Polskie Folie Sp. z o.o. o zwolnienie (umorzenie) z 

podatku od nieruchomości za miesiące od kwietnia do grudnia 2020 r. Zgodnie ze 

stanowiskiem przedłożonym przez Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle. .  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Katarzyna Dysarz, Małgorzata Lipczyńska, Michał Nowak, Ewa Odulińska, Fabian Pszon 

 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji jednogłośnie (3 głosy ,,za”) zarekomendowała Radzie 

Miasta nieuwzględnienie postulatu zawartego w ww. wniosku, zgodnie ze stanowiskiem 

przedstawionym przez Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle.  

 

Przewodniczący komisji zwrócił się o udzielenie pomocy przez Prezydenta Miasta  

w przygotowaniu projektu uchwały.  
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Ad 7.  

Rozpatrzenie petycji w przedmiocie przyjęcia przez Radę Miasta uchwały w sprawie 

ochrony zdrowia mieszkańców przed elektroskażeniem (petycja oraz dokumenty sprawy 

stanowią załącznik do nin. protokołu). 

Przewodniczący komisji Michał Nowak poinformował, że temat jest na czasie, technologia 5G, 

właśnie zaczęła działać, radnym zostało przedstawione Stanowisko Prezydent Miasta której jest 

negatywne. Zapoznał się ze stanowiskiem naukowym na stronie GOV, które brzmi, że nie ma 

naukowych dowodów na negatywne odziaływanie na zdrowie, otworzył dyskusję w sprawie, 

wobec braku osób do dalszej dyskusji przewodniczący komisji Michał Nowak poddał pod 

głosowanie o negatywne rozpatrzenie ww. petycji, zgodnie ze stanowiskiem przedstawionym 

przez Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie petycji w przedmiocie przyjęcia przez Radę Miasta uchwały w sprawie ochrony 

zdrowia mieszkańców przed elektroskażeniem. Zgodnie ze stanowiskiem przedłożonym przez 

Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Katarzyna Dysarz, Małgorzata Lipczyńska, Michał Nowak, Ewa Odulińska, Fabian Pszon 

 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji jednogłośnie (5 głosów ,,za”) zarekomendowała Radzie 

Miasta negatywne rozpatrzenie ww. petycji, zgodnie ze stanowiskiem przedstawionym 

przez Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle. 

 

Przewodniczący komisji zwrócił się o udzielenie pomocy przez Prezydenta Miasta  

w przygotowaniu projektu uchwały.  

Ad 8.  

Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

Radni nie zgłosili żadnej sprawy bieżącej ani wolnego wniosku.Przewodniczący komisji 

Michał Nowak zobowiązał się do ustalenia terminu kolejnej komisji.  

 

 

Ad 9.  

Zakończenie obrad. 

Przewodniczący komisji Michał Nowak podziękował za aktywne uczestnictwo w obradach 

i o godz. 16:39 zamknął posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 

Protokołowała  

Anna Dworaczek 


